

-English follows German-

Das Auslaufen der alten Prüfungsordnungen

Aufgrund der Einführung neuer Prüfungsordnungen (PO 2024) treten die alten Prüfungsordnungen für folgende Masterstudiengänge (PO 2014 bzw. PO 2016) mit dem Ende des Sommersemesters 2026 außer Kraft:

- M.Sc. International Economics and Economic Policy: [alte PO 2014](#), [neue PO 2024](#)
- [M.Sc. Money and Finance: alte PO 2014](#), [M.Sc. Money, Macro and Finance: neue PO 2024](#)
- M.Sc. Betriebswirtschaftslehre: [alte PO 2014](#), [neue PO 2024](#)
- [M.Sc. International Management: alte PO 2016](#), [M.Sc. Management Science: neue PO 2024](#)

Im Folgenden finden Sie wichtige Informationen zum Auslaufen der alten Prüfungsordnung.

Das Auslaufen der alten Prüfungsordnung

Das Sommersemester 2026 ist das letzte Semester, in dem in der alten Prüfungsordnung studiert werden kann. Das Auslaufen der alten Prüfungsordnung im Sommersemester 2026 (30. September 2026) ist bindend, es gibt keine Verlängerungen und keine Ausnahmen. **Das heißt alle ausstehenden Prüfungen müssen spätestens mit den Wiederholungsprüfungen des Sommersemesters 2026 bestanden sein und die Masterarbeit muss spätestens am 30. September 2026 abgegeben werden.**

Das Auslaufen der alten Prüfungsordnung kann daher dazu führen, dass die Frist zur Absolvierung der Masterprüfung in der alten Prüfungsordnung nicht vollumfänglich ausgeschöpft werden kann.

Beispielsfall:

- Immatrikulation in die alte Prüfungsordnung im Wintersemester 2023/24, 1. Fachsemester
- Regelstudienzeit: 4 Semester
- Frist für den Abschluss der Masterprüfung gemäß alter Prüfungsordnung: 8 Fachsemester
- Bei regulärer Einschreibung ohne eine Beurlaubung müsste das Studium somit spätestens im 8. Fachsemester, mit dem Ende des Sommersemesters 2027, beendet werden.
- Durch das Auslaufen der alten Prüfungsordnung müssen Studierende der alten Prüfungsordnung ihr Studium jedoch bis zum Ende des Sommersemesters 2026 beenden und können nicht die gesamte Frist ausschöpfen.

Es besteht jedoch die Möglichkeit zum Wintersemester 2026/27 in die neue Prüfungsordnung zu wechseln, wenn

- die Masterprüfung der alten PO durch die Prüfungen des Sommersemesters 2026 (Haupt- und / oder Wiederholungsprüfungen) nicht bestanden ist **und**
- noch Prüfungsanspruch (fach- und fristbedingt) besteht.

Ein vorheriger PO-Wechsel ist ausgeschlossen. Studierende der alten Prüfungsordnung, bei welchen sich im Wintersemester 2025/26 abzeichnet, dass sie ihr Studium nicht bis zum Ende des Sommersemesters 2026 beenden werden, wenden sich bitte zum Ende des Wintersemesters 2025/26 per E-Mail an uns.

Sollten Sie nach diesen Informationen weiteren Beratungsbedarf haben, so wenden Sie sich bitte per E-Mail an die [Studienfachberatung des Fachbereichs Wirtschaftswissenschaften](#): master@wiwi.uni-frankfurt.de

The expiry of the old examination regulations

Due to the introduction of new examination regulations (PO 2024), the old examination regulations for the following Master's degree programmes (PO 2014 or PO 2016) will expire at the end of the summer semester 2026:

- M.Sc. International Economics and Economic Policy: [old PO 2014](#), [new PO 2024](#)
- [M.Sc. Money and Finance: old PO 2014](#), [M.Sc. Money, Macro and Finance: new PO 2024](#)
- M.Sc. Betriebswirtschaftslehre: [old PO 2014](#), [new PO 2024](#)
- [M.Sc. International Management: old PO 2016](#), [M.Sc. Management Science: new PO 2024](#)

Below you will find important information about the expiry of the old examination regulations.

The expiry of the old examination regulations

The summer semester 2026 is the last semester in which you can study according to the old examination regulations. The expiry of the old examination regulations in the summer semester 2026 (30 September 2026) is binding, there are no extensions and no exceptions. **This means that all outstanding examinations must be passed by the retake examinations of the summer semester 2026 at the latest and the Master's thesis must be submitted by 30 September 2026 at the latest.**

The expiry of the old examination regulations may therefore mean that you cannot fully max out the deadline for completing the Master's examination in the old examination regulations.

Example case:

- Enrolment in the old examination regulations in winter semester 2023/24, 1st semester
- Standard length of study: 4 semesters
- Deadline for completing the Master's examination according to the old examination regulations: 8 semesters
- In the case of regular enrolment without a leave of absence, the degree programme would therefore have to be completed in the 8th semester at the latest, at the end of the summer semester 2027.
- However, due to the expiry of the old examination regulations, students of the old examination regulations must complete their studies by the end of the summer semester 2026 and cannot make use of the entire deadline.

However, it is possible to switch to the new examination regulations in the winter semester 2026/27 if

- the Master's examination of the old PO has not been passed by the examinations of the summer semester 2026 (main and / or retake exams) **and**
- there is still an examination entitlement (subject-related and deadline-related).

A previous PO change is excluded. Students of the old examination regulations for whom it becomes apparent in the winter semester 2025/26 that they will not complete their studies by the end of the summer semester 2026, please contact us by e-mail at the end of the winter semester 2025/26.

If you need further advice after reading this information, please contact the [Student Advisory Service of the Faculty of Business and Economics](#) by e-mail: master@wiwi.uni-frankfurt.de